

S C I 收 录 期 刊
中 国 科 技 核 心 期 刊
《CAJ-CD规范》执行优秀期刊

ISSN 1003-5508
CN 51-1217/S

四川林业科技

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY
SCIENCE AND TECHNOLOGY

第34卷
2013 2

ISSN 1003-5508



0.4>

9 771003 550137

四川林业科技

SICHUAN LINYE KEJI

2013年 第34卷 第2期

目 次

· 研究报告 ·

- 成都市农家乐植物景观聚类与需求分析研究 孟长来, 费世民, 徐嘉, 等(1)
不同海拔对珙桐叶片生理指标的影响 张绍先, 苏智先, 高菊, 等(10)

· 专题研究 ·

- 四川桢楠栽培气候区划与应用研究 李晓清, 杜宜建, 朱纯燕, 等(16)
川渝地区三年桐核心种质的初步构建 罗建勋, 武华卫, 辜云杰, 等(20)
古柏树新病原菌——拟黄薄孔菌分析鉴定 商圆圆, 张恩奎, 孙晓琳, 等(24)
基于生态足迹的区域科学发展战略研究——以攀枝花市为例 程德荣, 孟长来, 李德贤, 等(27)
雅安红花油茶优树筛选与资源利用分析 李倩倩, 陈彬, 丁春邦(36)
北美红杉在四川米易县的引种驯化初报 罗建勋, 武华卫, 辜云杰, 等(40)
川西北高寒草地沙化进程中土壤物理性质的变化——以理塘县为例 刘朔, 陈天文, 蔡凡隆, 等(43)
我国云南西北部箭竹属一新种和井冈寒竹的中文名称 杨林, 易同培(48)
落叶松病情指数影响因素分析 王秀梅, 司志国(52)
基于GIS的土地利用类型景观特征定量研究——以江油市为例 李悦, 董川蓉, 周祖彦(54)
地膜覆盖技术在阿坝州干旱和半干旱地区造林中的应用 杨立东(57)

· 试验研究 ·

- 濒危植物云南梧桐(*Firmiana major*)人工繁育研究 余志祥, 杨永琼, 莫旭, 等(62)
珍稀濒危树种云南蓝果树育苗技术研究 邱琼, 杨德军, 钟萍, 等(66)
波美计快速测定尿素溶液浓度的方法探讨 解锦华, 杨晓蓉, 曹霞, 等(69)
竹腔施肥丰产技术在成都地区的推广应用试验 刘晓莉, 王莹, 谢静, 等(74)
老鹰茶扦插繁殖研究 舒翔, 范川, 黄复兴, 等(77)
四川丘区金丝枣裂果防治研究 刘芳兰, 叶萌, 王文勇, 等(81)

· 专题讨论 ·

- 森林资源调查与林业碳汇计量耦合性的探讨 张文, 赖长鸿, 张诚, 等(85)
成都市退耕还林工程后续产业发展现状及对策 季猛, 刘华存, 李伟, 等(91)
浅析凉山州林权抵押贷款成效及问题 陶万金, 郭先锦, 潘红丽, 等(95)
平陡沟水电站对四川白羊自然保护区野生动植物资源影响的评价及对策 姜雪松, 庄春义, 孙治宇, 等(98)
加拿大应对气候变化的政策机制及其林业碳计量模型 陈家德(102)

· 实用技术 ·

- 优良绿化树种百日青的栽培技术 钟萍, 赵敏(106)
滇藏木兰种子贮藏及播种育苗技术 曾丽芬(109)

期刊基本参数:CN51-1217/S * 1979 * b * 16 * 108 * zh * p * ¥5.00 * 2400 * 26 * 2013-04

Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 34 , No. 2 , 2013

Contents

Research Reports

- An analysis of clustering and requirements of plant landscapes in farmyard-entertainment spots of Chengdu City MENG Chang-lai, FEI Shi-min, XU Jia et al. (1)
Effects of altitudes on physiological indicators of *Davidia involucrata* leaves ZHANG Shao-xian, SU Zhi-xian, Gao Ju et al. (10)

Studies of Special Topics

- A study of climate regionalization and application of *Phoebe zhennana* in Sichuan LI Xiao-qing, DU Yi-jian, ZHU Chun-yan et al. (16)
Establishment of key germ plasm of *Vernicia fordii* in Sichuan and Chongqing areas LUO Jian-xun, WU Hua-wei, GU Yun-jie et al. (20)
Analysis and identification of a new pathogenic fungus (*Antrodia subxantha*) growing on the ancient *Cupressus funebris* trees SHANG Yuan-yuan, ZHANG En-kui, SUN Xiao-lin et al. (24)
A strategic study of regional science development based on the ecological footprints—taking Panzhihua City for example CHEN De-rong, MENG Chang-lai, LI De-xian et al. (27)
Selection of plus trees of *Camellia polyodonta* and analysis of its resource utilization in Ya'an of Sichuan LI Qian-qian, CHEN Bin & DING Chun-bang (36)
A preliminary report on introduction and acclimation of *Sequoia sempervirens* in Miyi of Sichuan LUO Jian-xun, WU Hua-wei, GU Yun-jie et al. (40)
The changes of soil physical properties in arctic-alpine grassland desertification process in northwest Sichuan
—taking Litang County for example LIU Shuo, CHEN Tian-wen, CAI Fan-long et al. (43)
A new species of *Fargesia* Franch. emend. Yi from northwestern Yunnan of China (Poaceae) and Chinese name of
Gelidocalamus stellatus Wen YANG Ling & YI Tong-pei (48)
Analysis of influence factors of *Larix principis-rupprechtii* disease index WANG Xiu-mei & SI Zhi-guo (52)
A quantitative study of the landscape characteristics of landuse types based on GIS—taking Jiangyou City as an example LI Yue, DONG Chuan-rong & ZHOU Zu-yan (54)
Application of plastic film mulching technology to afforestation in arid and semiarid areas of Aba prefecture YANG Li-dong (57)

Experiments and Researches

- A study of artificial breeding of an endangered plant (*Firmiana major*) YU Zhi-xiang, YANG Yong-qiong, MO Xu et al. (62)
A study of seedling cultivation Techiques of *Nyssa yunnanensis* QIU Qiong, YANG De-jun, ZHONG Ping et al. (66)
A study of the method of rapid determination of urea solution concentration by Baume' hydrometer XIE Jin-hua, YANG Xiao-rong, CAO Xia et al. (69)
The extension and application experiment on the high-yield technique of cavity-injecting fertilization in Chengdu area LIU Xiao-li, WANG Ying, XIE Jing et al. (74)
A study of the *Litsea coreana* cutting propagation SHU Xiang, FAN Chuan, HUANG Fu-xing et al. (77)
Research on preventing the cracking of fresh-eating jujubes in hilly region in Sichuan LIU Fang-lan, YE Meng, WANG Wen-yong et al. (81)

Monographs

- On the coupling of forest resource investigation and the estimation method of forest carbon sequestration ZHANG Wen, LAI Chang-hong, ZHANG Cheng et al. (85)
The present situation and strategies of the follow-up industry development of the Defarming-and-reafforestation Program in Chengdu City JI Meng, LIU Hua-cun, LI Wei et al. (91)
An analysis of results and existing problems of mortgage loan on forest rights in Liangshan Prefecture TAO Wan-jin, GUO Xianjin, PAN Hong-li et al. (95)
Assessment of the impacts of Pingdougou Hydropower Station on wild animal and plant resources in Sichuan Baiyang Nature Reserve JIANG Xue-song, ZHUANG Chun-yi, SUN Zhi-yu et al. (98)
Canadian policy mechanism in response to climate changes and its forestry carbon accounting model CHEN Jia-de (102)

Practical Technology

- The cultivation techniques of superior greening tree species *Podocarpus nerifolius* ZHONG Ping & ZHAO Min (106)
Techniques of seed storage, seeding and seedling raising of *Magnolia campbellii* ZENG Li-fen (109)